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云梦睡虎地秦简的考古学意义
 

倪　　婉
(武汉大学 人文科学学院 ,湖北 武汉 430072)

[作者简介] 倪　婉(1963-),女 ,浙江永康人 ,武汉大学人文科学学院考古系讲师 ,主要从

事文物考古研究 。

[摘　要] 出土文献在考古学综合研究方面有着重要意义 。云梦睡虎地秦简的简文内容 ,

反映出诸多考古学信息 ,如墓主人年龄 、身份 、秦代楚地的地理环境 、行政区划的变迁 、风俗等 ,

这些记载为研究秦代江汉地区埋葬习俗 、生态环境和社会环境提供非常珍贵的文字资料 。
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Qin Bamboo Slips at Shuihudi in Yunmeng

County:Archaeological Meanings

NI Wan
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　　Biography:NI Wan(1963-), female , Lecturer , School of Humani ties , Wuhan University , majoring in

cultural relics and archaeology.

Abstract:The unearthed document plays an impo rtant role in the comprehensive research of

Archaeology.The contents of Qin bamboo slips at Shuihudi in Yunmeng county reflect much

archaeological informat ion , such as ages and status of tombsoccupants , geog raphical environment of Chu

area in Qin dynasty , the changes of administrative divisions and customs , etc.These contents provide a

very valuable w rit ten materials for study ing burial customs , ecological environment and social ci rcumstances

of Qin dynasty in Jianghan region.
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